
ObnOva dělOstřeleckéhO

Den halí se do tmy a slunce skomírá,
vyhaslo léto a stín na nás dotírá, 

vyhaslo léto, jako lásky, co odešly.
Vděční jsme za každý den,

někdy ten dnešní a jindy předešlý.
Zeleň se pere s barvami země,

západ již bývá krvavý,
tak jako odchody, jež přijít musí,

tak jako vzkaz pro nás bolavý.

Odejde láska a vrátí se jiná,
srdce je bezedná nádoba,

ukryje bolest a naději přidá,
jenž leží tam na dně a nikdy neumírá.

Pro všechny,
na které se nezapomíná...

 Vlaďka Jiroutová

LISTOPAD…
Foto: Michal Jansa



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení rady 
města je uveden na interneto-
vých stránkách města www.
rokytnicevoh.cz nebo k na-
hlédnutí na Městském úřadu 
v Rokytnici v Orlických ho-
rách.

Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických 
horách konaného dne 23.09.2019 – zkrácený výpis

l Navýšení kapacity počtu osob ve středisku osobní hygieny 
Pečovatelské služby
Vedoucí Pečovatelské služby Rokytnice v O.h. požádala o schvá-
lení navýšení kapacity počtu osob ambulantní služby poskytované 
pečovatelskou službou ve středisku osobní hygieny z jedné osoby 
na den na dvě osoby na den od 01.01.2020.

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje navýšení kapacity am-
bulantní služby poskytované Pečovatelskou službou Rokytnice 
v O.h. ve středisku osobní hygieny z 1 osoby/den na 2 osoby/den 
ve všedních dnech v době od 07:00 do 15:30 hod. od data zahájení 
01.01.2020.

l Dodatek smlouvy o dílo - EMPEMONT s.r.o.
Radě města byl předložen návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
v rámci akce „Protipovodňová opatření pro město Rokytnice 
v O.h.“. Dodatkem se mění termín dokončení díla, nejpozději 
do 31.12.2019. Důvodem posunutí termínu je příhraniční region 
města a nutnost získání stanoviska polského správce radiokomu-
nikační sítě.

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje dodatek č. 1 ke smlou-
vě o dílo č. SOD E820/3/2018 s firmou EMPEMONT s.r.o., IČ 
27772179, se sídlem Železničního vojska 1472, 757 01 Valašské 
Meziříčí.

l Výběrové řízení - Dodávka komunálního traktoru s čelním 
nakladačem
V rámci výběrového řízení na zakázku „Dodávka komunálního 
traktoru s čelním nakladačem“ byly podány čtyři nabídky. Jako 
nejvýhodnější byla hodnotící komisí vyhodnocena nabídka firmy 
Y-CZ s.r.o. s nabídkovou cenou 1.454.548 Kč bez DPH.

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje výsledek výběrového 
řízení dle doporučení hodnotící komise ve prospěch firmy Y-CZ 
s.r.o., Neplachov 129, 373 65 Dolní Bukovsko s nabídkovou ce-
nou 1.454.548 Kč bez DPH.

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření kupní smlouvy 
se společností Y-CZ s.r.o., Nepalchov 129, 373 65 Dolní Bukov-
sko podle předloženého návrhu. Zároveň rada města schvaluje při-
ložený návrh leasingového kalendáře.

l Smlouva o pronájmu nebytových prostor - Novotná Moni-
ka
Radě města byl předložen návrh smlouvy nájemní o nájmu prostor 
sloužících k podnikání v druhém nadzemním podlaží domu čp. 68 
na nám. T. G. Masaryka paní Monice Novotné. Prostory budou 
využívány pro provoz kosmetického salónu.

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření smlouvy  
nájemní o nájmu prostor sloužících k podnikání s paní Monikou 
Novotnou, IČ 08386811, 517 61 Rokytnice v Orlických horách, 
Sídliště 1. máje 556, dle předloženého návrhu.

l Smlouva o dílo - umělecké vystoupení
Radě města byl předložen návrh smlouvy o dílo - umělecké vy-
stoupení. Předmětem smlouvy je vystoupení na akci „Svatovác-
lavský koncert v Rokytnici v O.h.“

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření smlouvy o dílo 
- umělecké vystoupení s účinkujícím Sbor z hor podle předlože-
ného návrhu.

l Revitalizace sídliště U Nádraží - parkoviště
Radě města byl předložen krycí list soupisu prací v rámci stav-
by „Revitalizace sídliště U Nádraží – parkoviště“ a popis stavu 
příprav parkoviště zpracovaný firmou KONKRET CZ, spol. s.r.o. 
Vamberk. Důvodem navýšení ceny je zjištění nevhodného velmi 
zavodněného podloží. Z tohoto důvodu bylo nutné neplánovaně 
plochu sanovat. Tím vznikly další nepředvídané náklady, s který-
mi nebylo v původním rozpočtu počítáno.

Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí krycí list soupi-
su skutečně provedených prací firmou KONKRET CZ spol. s.r.o. 
Vamberk.

Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických
horách konaného dne 07.10.2019 – zkrácený výpis

l Výroční zpráva o činnosti školy - ZŠ Rokytnice v O.h. 
Ředitel Základní školy Rokytnice v Orlických horách Mgr. Zde-
něk Dušek předložil radě města Výroční zprávu o činnosti školy 
ve školním roce 2018/19. 

Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí Výroční zprávu 
o činnosti školy ve školním roce 2018/19.

l Žádost o pomoc při řešení odvádění dešťové vody
Společnost FrostFood a.s. požádala Město o pomoc při řešení od-
vádění dešťové vody z jejich areálu. Separovanou dešťovou vodu, 
kterou plánují svádět do retenční nádrže a vsaků, by rádi napojili 
na stávající dešťovou kanalizaci, která vede podél trati a následně 
pod tratí do vodoteče Suchá. Trasa této kanalizace teče otevřeným 
příkopem podél trati po pozemku ve vlastnictví města. Tato část je 
zarostlá náletovými dřevinami a je zanesená. Společnost požádala 
o spolupráci při vyčištění tohoto prostoru, především formou od-
stranění náletových dřevin. 



Rada města Rokytnice v O.h. doporučuje zařadit vyčištění před-
mětného prostoru do plánu práce technických služeb.

l Směna pozemků s Lesy ČR
V rámci narovnání majetkových vztahů mezi Městem a Lesy ČR 
byl radě města předložen návrh směny obsahující soupis předmět-
ných pozemků.
Rada města Rokytnice v O.h. doporučuje zastupitelstvu města 
schválit zveřejnění záměru směny pozemků podle předloženého 
návrhu.

l Stížnost na umístění komínu
Obyvatelé domu U Nádraží 265, 266 v Rokytnici v O.h. si stěžují 
na umístění komínu od přilehlé kotelny na štítu jejich domu. Ko-
mín byl na jejich dům umístěn bez jejich souhlasu. Stěžovatelé 
tvrdí, že podle projektové dokumentace měl komín vést podél zdi, 
ale neměl do ní být ukotven. Stěžovatelé byli účastníky stavebního 
řízení na základě veřejné vyhlášky. Své námitky v zákonné lhůtě 
neuplatnili. 

Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí stížnost na umís-
tění komínu na domě U Nádraží 255, 256 v Rokytnici v O.h.

l Smlouva o poskytnutí finanční podpory pojištění lesních 
porostů
Radě města byl ke schválení předložen návrh smlouvy o poskyt-
nutí finanční podpory pojištění lesních porostů Podpůrným a ga-
rančním rolnickým a lesnickým fondem, a.s.

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření Smlouvy o po-
skytnutí finanční podpory pojištění lesních porostů č. 1816000351 
s Podpůrným a garančním rolnickým a lesnickým fondem, a.s., se 
sídlem Sokolovská 394/17, 186 00 Praha 8 - Karlín.

30. výročí
Sametové revoluce 

v Rokytnici

v Orlických horách...

… společně vzpomeneme

v pátek 15.11.2019 od 17.30
v aule Základní školy v Rokytnici v O.h.

Program:
l Připomínky z období Sametové revoluce 
     v Rokytnici- ve vestibulu ZŠ  
l Hudební vystoupení kapely K-Band - v aule ZŠ
l Živé obrázky se zpěvy z dějin udatného  
     národa našeho – představení v podání
     přátel Rokytnice v O.h. – v aule ZŠ

Občerstvení zajištěno!
Vstup zdarma!

Vzpomínka na doby minulé
Na fotografiích Vladimíra Hudouska. 

 Další fotografie budou vystaveny při oslavě výročí Sametové 
revoluce v prostorách Základní školy dne 15. listopadu.

q Úklid bláta po výjezdu vojenské techniky, bohužel koš-
ťata a lopaty ze SSSR nebyly dovezeny.

q Smutný snímek zničeného hotelu Alma na Stříbrném 
 vrchu vlivem užívání sovětské posádky

q Snímek mozaikových domů v Dolním Sídlišti, které byly 
ukázkou „kvality sovětského stavitelství“ druhé polovi-
ny 20. století.



Očkování chřipka, pneumokok 2019
– v naší ambulanci dostupné od 20.9.2019

Očkování proti chřipce a pneumokokovým nákazám
- využijte možnost objednání v konkrétním čase na aplikaci 

očkovací látky
- bez delšího čekání a v době, kdy nejsou přítomni akutně ne-

mocní
- na čísle 723 362 015. Pro objednání volejte v čase od 11:30 

do 12:00 hod.

V případě zájmu o očkování proti pneumokokům tuto infor-
maci sdělte při domluvě termínu aplikace pro nutnost objed-
nání vakcíny; vakcína na chřipku je dostupná okamžitě.

Jste-li:
- osoba nad 65 let věku
- pacient po odstranění sleziny nebo po transplantaci krvetvor-
ných buněk
- pacient, který trpí závažným chronickým, farmakologicky (léky) 
řešeným onemocněním srdce a cév, dýchacích cest, ledvin nebo 
diabetem – cukrovkou (ti se závažným onemocněním, kteří
mají nasazené léky) pak pro Vás máme již přímo v ordinaci od Vaší 
zdravotní pojišťovny k dispozici očkovací látku na
chřipku, která je zdarma, a to včetně její aplikace .

Ordinace praktického lékaře v Rokytnici informuje
Jste-li:

- osoba nad 65 let věku, pak i možnost očkování proti pneumo-
kokovému onemocnění (původci např. závažných zápalů plic) – 
očkovací látkou Prevenar 13, taktéž zdarma, s možností aplikace 
při jedné návštěvě!

Pokud do těchto kategorií nespadáte, i tak je možné a vhodné 
se nechat očkovat. Očkování na chřipku se doporučuje i těhotným 
ženám a ženám plánujícím těhotenství v období chřipkové sezony, 
kuřákům i obézním pacientům.

I vy můžete využít možnosti objednání!
Ochráníte sami sebe, minimálně před závažnějším průběhem 

onemocnění, ale i Vaše blízké okolí před dalším šířením. Chřipka 
si většinou vyžádá klid na lůžku, až dočasnou pracovní neschop-
nost.

Ochraňte tak i Vaše blízké před následky snížení finančních pří-
jmů vlivem Vašeho onemocnění chřipkou!

Pro tyto ostatní skupiny - přímá úhrada očkovací látky 
(250 Kč) + aplikace 150 Kč.

Rovněž můžete využít příspěvku od Vaší zdravotní pojišťovny 
– více na www.rokmed.cz či internetových stránkách Vaší pojiš-
ťovny.

Další informace naleznete na www.rokmed.cz, kde jsme pro 
Vás připravili doplňující informace o samotném onemocnění.

MUDr. Zdeněk Vošvrda

Do ordinace praktického lékaře pro dospělé MUDr. Vošvrdy
(RokMED s. r. o.)

přijmeme zdravotní sestru/y
do zcela nového sesterského týmu. 

Uzávěrka 20. 11. 2019.
Bližší informace – 723 362 015

(Po-Pá v čase 15-17)

žaluzie krčMář
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077
Mobil:  602 412 012
Privat:  
465 612 602

564 01 žaMBerk
SNP 1348



... paní Hany Seidlové - vedoucí nové rokytnické Pekárny 
a cukrárny U ČIČIMOURKA, co ji přivedlo do Rokytnice, 
jaký sortiment v nové cukrárně zákazník najde, zda chystá 
nějaké akce a co by si přála do budoucna.

 Rokytnice sama o sobě mi připadá jako kouzelné město, zasa-
zené do krásné přírody Orlických hor. Vnímám ho intenzivněji po-
sledních pár let, kdy tudy pravidelně v zimě projíždíme a nakupu-
jeme cestou na lyže do nedalekých Říček. V okamžiku, kdy jsem 
se o možnosti převzetí obchodu dověděla, bylo více méně jasné, 
že pokud podmínky budou únosné, „půjdeme“ do toho. Nejde jen 
o „byznys“, práce by vás měla bavit, měla by dávat smysl. Pří-
jemné prostředí, zaměstnanci, na které se můžete spolehnout, lidi, 
kteří se vrací do obchodu a občas vám něco pochválí, to vás pak 
potěší a nepočítáte ty hodiny práce ve dne a někdy i pozdní večery, 
které tomu musíte věnovat. 
 Při převzetí obchodu jsem nechtěla, aby bylo delší dobu zavře-
no. Bylo to velmi, ale opravdu velmi náročné, ale díky obětavosti 
lidí se to podařilo. Měli jsme na to 4 dny. Za tuto dobu se nám 
podařilo vymalovat, přivézt a nastěhovat chlazené vitríny, zapojit 
je, sehnat a dovézt ostatní vybavení obchodu včetně zboží, ukli-
dit, napéct a otevřít. Chtěla bych touto cestou opravdu poděkovat 
všem řemeslníkům i našim prodavačkám za odvedenou práci.
 Snahou je nabídnout pestrý sortiment od základního pekáren-
ského zboží, oblíbených cukrářských výrobků, regionálních pro-
duktů, stáčeného i lahvového vína a trochu i řekněme nadstan-
dardní věci. Chtěla jsem vybudovat obchod, kde bude cítit vůni 
čerstvě upečeného chleba a zároveň zde bude místo pro posezení 
nad dobrou kávou se zákuskem či chlebíčkem.   
 Vzhledem k tomu, že provozuji další podobné obchody, mohu 
zákazníkům dopřát i širokou nabídku dalšího zboží a služeb. Ob-
jednávky vánočního cukroví, DIA cukrářské výrobky, věci pro 
zdobení cukrářských výrobků, dárková balení destilátů, výběrové 
čokolády... 
 Mým přáním je, aby si každý mohl vybrat dle svého přání.
 V současné době nabízíme x druhů zmrzliny jak ve formě 
volného prodeje, tak ve formě různých zmrzlinových pohárů. 
Na zmrzlinu můžeme přece mít chuť i v prosinci, proto chci, aby 
byla na prodejně dostupná po celý rok. Pokud to bude možné, ráda 
bych v létě rozšířila možnost posezení i o několik míst před pro-
dejnou. Chystáme i různé akce, ale to si, s dovolením, nechám jako 
překvapení pro naše zákazníky. Určitě např. nabídneme na Miku-
láše možnost udělat si své vlastní dárkové balíčky, ingrediencí 
bude určitě dostatek.

Nákupní středisko COOP
v Rokytnici v Orlických horách

PŘIJME PRODAVAČKU
NA PLNÝ ÚVAZEK
Více informací v prodejně.

zePTali JSMe Se…  Do budoucna si přeji, hlavně abychom všichni byli co nejvíce 
zdraví a měli radost ze života. V druhé řadě, aby lidé k nám cho-
dili rádi nakupovat a aby Pekárna a cukrárna u Čičimourka dělala 
dobré jméno městu.

   Děkuji za Váš čas a přeji hodně štěstí a Čičimourkovi spoustu 
spokojených zákazníků.                                                                                

Lucie Grunclová

Úklid náměstí
Celé dny i týdny stráví technické služby města úklidem spadaného 
listí. Jak je vidět na fotografii, zaměstnanec města Ondra Marek se 
práce zhostil s úsměvem.

ZS



OBNOVA LESOPARKU
 S naším redakčním fotoaparátem jsme se vydali podívat, jak po-
stoupily práce na obnově lesoparku. Pod spadaným listím jsou do-
končené pěšinky protínající park. K dispozici návštěvníkům jsou 
také odpočinková místa a altán s ohništěm.  

ZS

Hospic Setkání putoval na Vrchní Orlici
Dne 1. října se zaměstnanci a příznivci Domácího hospice  

Setkání z Rychnova nad Kněžnou vydali na pouť. Většina z asi  
pětadvaceti zúčastněných se odpoledne vydala pěšky z Panské-
ho Pole přes Vysoký Kořen ke kostelu sv. Jana Nepomuckého 
na Vrchní Orlici u Bartošovic v Orlických horách. Tam již čeka-
lo několik dalších, kteří by ze zdravotních důvodů trasu neušli. 
Všichni společně v blízkosti kostela zasadili lípu Setkání, jako 
strom na paměť klientů hospice a lidí, kteří se obětavě starají o ne-
mocné. Poté za stejným účelem byla sloužena mše sv. v kostele. 
Sloužil O. Jiří Pilz. Pronesl velmi povzbudivá slova pro všechny 
přítomné i pro ty, kdo se aktu nemohli zúčastnit. Lípa byla opatře-
na nápisem Strom Setkání a pan farář stromu a všem přítomným 
požehnal. Po zasazení stromu všichni zazpívali píseň „Kde domov 
můj“, jejíž součástí je naše hymna. Na závěr, již s přibývající tmou, 
jsme se sešli v družné pohodě a občerstvení na Samotě Adelheid.  

 Text a foto: Petr Zámečník

ZMĚNA V PROVOZU ORDINACE
PRAKTICKÉHO LÉKAŘE V ROKYTNICI

LISTOPAD
ST - PÁ 20. - 22. 11. 2019 dovolená

(zástup bude upřesněn)

Případné náhlé a nepředpokládané změny budou zveřejněny
na vývěskách a www.rokmed.cz.



Tímto velmi pěkným znakem se pyšní městečko v okrese ... (PRVNÍ TAJENKA), které se jmenuje ... (DRUHÁ TAJENKA). Průmyslová 
obec, ve které najdete hlavně textilní průmysl a hraniční přechod do Polska. Původní název této obce byl Dolní nebo Menší ... (TŘETÍ 
TAJENKA) nebo také Halbštat. Dnešní název pochází z roku 1923. Renesanční zámek byl roku 1750 přestavěn barokně, patrně za účasti 
K. I. Dienzenhofera. Již víte, kterému městečku dnešní znak patří?

ZNAKY A ERBY MĚST A ŠLECHTICKÝCH RODŮ - 53. díl

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA

VODOROVNĚ: A: Vádí v Súdánu, egyptská bavlna. – B. PRVNÍ TAJENKA, výkvět. – C. Vzrušení, túje. – D. Limity, sundati boty, plís-
ňový sýr. – E. Okolní krajina, SPZ Kroměříže, druh jelena. – F. Sbor, přímo, podnik v Trutnově. – G. Část nohy, stovky, přibližovací zákop. 
– H. Maledivské platidlo, roztavovat, šumivé víno. – I. Chytiti mořskou rybu. – J. Vazal, česká řeka, mastek. – K. Značka objektivu, odpla-
vení zeminy vodou, pokyn. – L. Slovensky „čůrat“, 365 dní, plastická hmota. – M. Boxérský úder, ocel s přísadou niklu, tělocvičný prvek.

SVISLE: 1. Onemocnění, vývojové stádium žab. – 2. Záhyb na sukni, polské město, jehličnatý strom. – 3. Ambit, alžírské víno, jinak 
(nářečně). – 4. Polibek, vyšroubovávat uzávěr lahve. – 5. Čísti řeč z úst druhé osoby, kocouři. – 6. Zkosení, značka atmosféry, trávník. – 
7. Dovednost, výkonnostní třída (zkr.), TŘETÍ TAJENKA. – 8. Poloopice, anglicky „led“, pytlácké nástrahy. – 9. DRUHÁ TAJENKA, 
Technické služby města Rýmařov (zkr.). – 10. Ženské jméno (13.8.), Bývalý ruský mistr světa v šachu. – 11. Značka taveného sýra, druh 
šňupavého tabáku, sarmaté. – 12. Druhá tráva, nástroj na stírání barvy, snížený tón. – 13. Vrch u Bělehradu, přikyvovat.

NÁPOVĚDA: A – SOPO, F – CORO, H – PONE, L – MONIT, 11 – RAPE.
Vladimír Čihák

Znění tajenek na str.



Jak jste se dostal ke své tajemnické profesi?
 Do funkce tajemníka jsem nastoupil 17. 12. 1990. Před prv-
ními volbami do městského zastupitelstva na podzim 1990 
jsme v místním Občanském fóru formovali kandidátní listinu 
pro tyto volby s tím, že kandidátem na starostu se stal Antonín 
Štefek. Antonín Štefek, společně s ostatními, mi navrhl, zda 
bych neuvažoval, když bude zvolen starostou. Po domluvené 
lhůtě na rozmyšlenou jsem tuto nabídku přijal. Nebylo to vůbec 
snadné rozhodování, protože jsem měl jít do úplně neznámého 
prostředí, kde se zároveň vše měnilo, zákony, nařízení a vy-
hlášky, ale i zejména samostatné rozhodování o věcech veřej-
ných.

Mohl byste zmínit nějaké zážitky ze své praxe?
 Za těch třicet let na radnici jsem prožil velice mnoho zážitků, 
většinou to bylo velmi náročné. Prožil jsem hezké chvíle i trpká 
zklamání. Před tím jsem pracoval v dělnické profesi ve Stavo-
stroji Nové Město nad Metují a po vojně v závodě Mechaniza-
ce traťového hospodářství v Rokytnici. Byla to možná výhoda 
pro působení na radnici, protože jsem se pohyboval pracov-
ně i ve volných chvílích mezi kamarády a vstřebával názory 
na práci úředníků. Vždy jsem se proto snažil k věci přistupovat 
z pohledu veřejnosti, občana, a zároveň s hledáním nejlepšího 
řešení. Nejvíce mě těšilo, že mohu pomoci s problémy obča-
nům od nejjednodušších věcí po složité. Měl jsem veliké štěstí 
na lidi okolo sebe. Ze všech, omlouvám se ostatním, bych zmí-
nil hlavně dva  - starostu Antonína Štefka a notáře Jaroslava 
Homolku, člena městského zastupitelstva a rady.  

 S Tondou Štefkem jsme dlouho pracovali v jedné kanceláři, 
znali jsme se velice dobře a hodně se sblížili. Často jsme pra-
covali i po večerech v pátek nebo v sobotu, převážně u Štefků 
u zahradního krbu, s něčím dobrým k zakousnutí a k zapití, kdy 
jsme přemýšleli, co je potřeba pro naši Rokytnici udělat a jak 
to zařídit. Tonda Štefek byl rovný a slušný člověk, vše dělal 
hlavně se zájmem o Rokytnici a její občany. Jarda Homolka 
byl „dobrou“ duší městského zastupitelstva. Jeho právní rady 
byly neocenitelné a mně osobně velice pomohl. Mohl jsem se 

Náš rozhovor
Požádali jsme o rozhovor

pana Petra Lavrenčíka,
bývalého tajemníka Městského úřadu

Rokytnice v Orlických horách.

na něho spolehnout ještě dlouho potom, co již v Rokytnici ne-
bydlel a působil v Dobrušce, ale ještě kdykoliv později.

 Práce tajemníka byla zajímavá ihned od počátku. Prvním 
velkým náporem byly všechny praktické věci chodu radnice, 
organizace práce, nové pracovní smlouvy zaměstnanců, orga-
nizační předpisy orgánů města a jejich aplikace. Následně nás 
čekal odsun sovětské armády z Rokytnice. S tím bylo spoje-
no mnoho práce. Převzetí bytového fondu, objektů kasáren, 
střelnice a pozemky, které sovětská armáda užívala.  Měl jsem 
na starosti zejména spolupráci se zástupcem sovětské posádky 
pplk. Valitovem, který měl na starosti předání majetku za so-
věty. Nebylo vůbec jednoduché je k něčemu přimět, aby něco 
uklidili, dali do pořádku. Ještě dlouho po odchodu sovětské 
armády se město potýkalo s likvidací škod, skládek a munice, 
které po nich zůstaly.

 Po odchodu sovětské armády se rozběhly rekonstrukce 
a opravy bytového fondu, tím jsme získali byty pro naše stáva-
jící a nové občany. Provedlo se centrální vytápění části města 
s napojení na kotelnu v Kasárnách s vytápěním dřevní štěpkou. 
Zde bych vyzdvihl pana Jana Baladu, tehdejšího ředitele Cen-
tepu, který byl nositelem myšlenky vytápění štěpkou.

 Dalším významným krokem pro město a jeho občany bylo 
rozhodnutí městského zastupitelstva, pokud si pamatuji v roce 
1994, že bude postupně přistoupeno k prodeji části bytového 
fondu města, kde jsem při těchto prodejích vyhotovoval veš-
kerou smluvní dokumentaci. Ze získaných prostředků moh-
lo město realizovat mnoho investičních záměrů, které byly 
ale podpořeny hlavně z různých dotačních titulů nebo přímo 
z rozpočtu republiky. Podařilo se vybudovat nové chodníky 
na náměstí a přilehlých ulicích, zrekonstruovaly se bývalé jesle 
na dům s pečovatelskou službou, zrekonstruovala a přistavě-
la se základní škola se sportovní halou, aulou a jídelnou, bylo 
postaveno autobusové nádraží a další.  Město převzalo do své-
ho majetku Pevnost Hanička, kterou otevřelo veřejnosti k pro-
hlídkám s možností seznámení s její historií. Osobně jsem se 
velice zasadil, jako předseda komise dopravní obslužnosti při 
okresním shromáždění starostů, o prosazení konkurenčního do-
pravce na našem okrese, kterým byla firma Audis Rychnov nad 
Kněžnou. Díky této dopravní firmě byla vytvořena optimaliza-
ce dopravy s přímým výsledkem - zlepšení kvality hromadné 
autobusové dopravy s více spoji na linkách.

 Není možné zmínit všechny věci, které byly provedeny 
a na kterých jsem se podílel myšlenkou, různými návrhy, vyho-
tovením návrhů smluv, připomínkováním projektů a podobně. 
Ale ještě před odchodem do důchodu jsem vyhotovil návrhy 
zastupitelstvu města pro zlepšení života lidem v Rokytnici. 
Byly to návrhy na vybudování parkovacích ploch na Dolním 
Sídlišti a vybudování stavebních pozemků s infrastrukturou 
za Zahradní ulicí, pracovně nazvaná Zahradní III. Doufám, že 
se akce podaří realizovat.    

 Nakonec bych z mojí praxe tajemníka zmínil dvě velká zkla-
mání. Nejvíce mne před lety zasáhl hrubě nelidský a falešný 
postoj některých členů zastupitelstva vůči bývalému starostovi 
Antonínu Štefkovi, které, pro něho samotného a jeho rodinu, 
skončilo tím nejhorším způsobem. Tonda pro město udělal 
úplně nejvíc. No snad se pořekadlo o Božích mlýnech jednou 
naplní.



 Dalším zklamáním byl profesní postoj jednoho spolupracov-
níka z radnice, který nerespektoval pokyny nadřízených a vedl 
neetická jednání.
 
Jaké jste měl a máte zájmy či koníčky?
 Celý život sportuji. Vyzkoušel jsem si mnoho sportů, někte-
ré i závodně. Nejvíce jsem hrál fotbal v Rokytnici od žáčků 
až po muže v okresních soutěžích, kde jsem i trénoval žáčky, 
dorost a muže. V dorosteneckém věku jsem hrál lední hokej 
za Spartak Nové Město nad Metují, hráli jsme 2. dorostenec-
kou ligu a kvalifikaci o první ligu.  K lednímu hokeji jsem se 
vrátil ještě později okolo 50 let věku, kdy jsem několik roků 
hrál za Medvědy Rokytnice a potom Sokolíky Rokytnice. Nyní 
aktivně hraji již několik let stolní tenis za 1. FC Rokytnice 
v okresních soutěžích.

 Velkými koníčky jsou pro mne rovněž horská turistika a fo-
tografování.

   A hodně mne vždycky zajímala rocková muzika. V mládí 
jsem hrál v několika hudebních skupinách na bicí. Nejdříve 
jsem hrál ve školní kapele na střední škole v Novém Městě nad 
Metují. Hrál jsem taky v kapele na vojně. Skupina se jmenova-
la Psohlavci a měla dost solidní úroveň, na hudebním festivalu 
souborů Ministerstva vnitra v Týnci nad Vltavou jsme tuším 
skončili druzí v hodnocení malých souborů populární hudby. 
Po příchodu z vojny jsem hrál ve skupině Lokomotiv MTH, to 
byla skupina svazu mládeže závodu MTH Rokytnice. Naposle-
dy jsem krátký čas působil v rokytnické kapele Puls.  

A Vaše plány do budoucna?
   Nic zásadního neplánuji, chci i nadále sportovat a dělat všech-
no, co mi tělo dovolí. Doufám, že se budu moci co nejdéle vě-
novat výše uvedeným koníčkům, hrát stolní tenis, podívat se 
do krásných hor a zachycovat zážitky fotoaparátem. A rovněž 
se chci věnovat manželce a rodině, užívat si a radovat se ze 
života. A doufat, že se nám rodina rozroste o nějaké vnouče.

Děkuji za rozhovor a přeji,
nechť se splní všechna Vaše předsevzetí.  

Lucie Grunclová

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

NABÍZÍME:
q Nástěnné a stolní kalendáře,
      diáře na rok 2020
q Vánoční papír, pohlednice, přání
q Krmivo pro psy, kočky, ptactvo
q Výměna bombiček – Soda stream
q Fotosběrna
q Výběr peněz z Air bank
      (prostřednictvím terminálu Sazka)

Všimli jsme si...
 Pozorní návštěvníci veřejných budov v Rokytnici si mohli všim-
nout krásné podzimní výzdoby, o kterou se postaraly děti z volno-
časového klubu Anička. Ježci, věnce a podzimní dekorace zdobí 
prostory městského úřadu, domu čp. 4 i Domu služeb na náměstí.

ZS

q Na zkoušce skupiny Lokomotiv MTH

q Se skupinou Psohlavci na vojně



SOUTĚŽ
PŘÍRODOVĚDNÝ KLOKAN

 Žáci 8. a 9. tříd se 16. 10. 2019 účastnili celostátní soutěže 
Přírodovědný klokan, ve které uplatnili své znalosti z oblasti pří-
rodních věd (kromě matematiky také z fyziky, zeměpisu, chemie 
a biologie). Na 1. místě se umístil Štěpán Toncr z 8. tř., který zís-
kal 68 bodů, 2. místo získala Julie Klimišinová z 9. tř. (65 bodů)  
a 3. místo obsadil Tomáš Saksl z 9. tř. (64 bodů). Gratulujeme! 

M. Říhová

 Plánování druhých Toulek nového školního roku bylo velmi  
ovlivněno houbařskou sezónou. Z lesů se nosily plné koše hub, tak 
jak spojit turistiku a houbaření?
 V sobotu 12. října 2019 jsme se nechali odvézt linkovým auto-
busem na zastávku Panské Pole, Údolíčko. Cílem bylo dojít přes 
les do 13.00 hod. zpět do Rokytnice v O. h. Mapy.cz nám změřily 
trasu na 5 km, což není moc, ale když chodíte sem a tam a hledáte 
houby, našlapete kilometrů víc. Dozvěděli jsme se o mykoríze, tak 
jsme také cestou sledovali, jaká houba roste pod kterým stromem. 
Ve smrkovém lese jsme našli hřiby smrkové a hnědé a suchohřiby, 
muchomůrky červené si klidně rostly ve smrčinách i u cesty pod 
břízou. Spoustu hub jsme v košíkách donesli, některé jsme si na-
fotili a určili podle atlasu a hodně jsme jich v lese nechali, neboť 
ještě nejsme úplně znalí a občas se bojíme záměny. Zjistili jsme, že 
čím více koukáme a objevujeme, tím více zjišťujeme, kolik toho 
ještě nevíme. 

Festival
o vzdělávání

a školách
na Rychnov-

skuy
 Ve čtvrtek 26. 9. navští-
vili žáci 9. ročník Festivalu 
o vzdělávání a školách 
na Rychnovsku na zámku 
Rychnov n.Kn. Viděli prak-
tické ukázky práce umělecké-
ho kováře, truhláře, klempíře 
a automechanika z VOŠ a SPŠ 
Rychnov n.Kn. Experimento-
vali s Vernierem, okoukli 3D 
tisk a roboty stavebnice Fisher 
technik, ale také si poslech-
li povídání pana botanika. 
Na závěr si prohlédli Muzeum 
a galerii Orlických hor v RK 
- prohlídka galerie a výstavy 
Prostřeno + návštěva samoobslužné muzejní dílny.

ZŠ Rokytnice

 Tereza Štěpánková, Kateřina Kánská, Theodor Klekar a Štěpán 
Benedikt zvítězili 10. října 2019 v okresním kole Dopravní soutě-
že mladých cyklistů v Rychnově nad Kněžnou. Děkujeme za vzor-
nou reprezentaci školy i našeho města. Gratulujeme. 

VŘ

Rokytničtí páťáci
jsou nejlepší S TULÁKY NA VÝLETY

Tuláci na houbách



Den za obnovu lesa

… aneb sázíme lesy nové generace.
 V sobotu 19. 10. 2019 proběhla celorepubliková akce Lesů ČR. 
Na čtrnácti místech v ČR se sešlo 31 tisíc účastníků, kteří vysázeli 
162 tisíc sazenic smíšeného porostu. V Královéhradeckém kraji se 
konala akce tady u nás, na Panském Poli.
 Skupinka žáků, rodičů a učitelů ZŠ Rokytnice v O. h. se na mís-
to dopravila po obědě. Vítaly nás ženy v zelených uniformách 
s podrobným plánkem a popisem celé akce. Ing. Petr Ježek nám 
určil čas odchodu na paseku na 14 hodinu. Ve volném čase jsme 
se s revírníky LČR učili měřit stromy a klády a velmi nás zau-
jal stánek Záchranné stanice z Jaroměře, kde byla k vidění např. 
užovka, netopýr či želva. Potom nastal ten správný čas k sázení. 
Vydali jsme se s dalšími revírníky na, asi 800 metrů vzdálenou, 
paseku. Tam nám vysvětlili správný postup sázení, poučili o bez-
pečnosti, předali sekeromotyky a bukové a jedlové sazenice a šlo 
se na věc. Velmi rychle jsme zjistili, že vykopat jamky na pasece 
plné pařezů a kořenů není úplně snadné. Děti, ač nerady, nechaly 
kopání nakonec dospělým a spokojily se se sázením. Stromky si 
chtěly označovat, aby věděly, které jsou ty jejich a padaly i návrhy 
na každoroční vycházku, abychom společně kontrolovali, jak ten 
les pěkně roste. Po návratu k hájovně si mohl každý projít stano-

 Užili jsme si krásný podzimní den. Nejlepší byly houby, slu-
níčko, choroše, bunkry, ticho, svačina na mýtince, hra Klíště 
a Na vlky, focení a povídání s kamarády. Nejdelší z celé cesty se 
nám zdál poslední kilometr nad Farským kopcem. To byly totiž ko-
šíky plné hub úplně nejtěžší.                                 Tuláci

Foto: R. Zakopal, L. Hamáčková

viště lesní pedagogiky, podívat se na práci s tažnými koňmi, popř. 
posedět u ohně a opéct buřty.
   Spojili jsme příjemné s užitečným. A nebyli jsme v tom sami. 
Děkujeme. 

Sešli jsme se na čekané

 Tradiční akce, pořádaná ve spolupráci Mysliveckého spolku 
OH Rokytnice v O. h. a ZŠ Rokytnice v O. h., proběhla v pátek  
11. října 2019.
 Sešli jsme se u myslivecké chaty před čtvrtou hodinou odpole-
dní, dle mysliveckých tradic se pozdravili a rozdělili se do dvou 
až tříčlenných skupin. Každý myslivec se zapsal na určité místo 
v honitbě, aby nenastal zmatek a neplašili jsme si zvěř navzájem. 
Řekla se pravidla a rozjeli jsme se na čekanou. Po setmění jsme 
se vrátili k chatě, sdíleli zážitky, počítali kusy viděné zvěře, vzdali 
hold ulovené lišce. Na závěr jsme si opekli buřty a v osm večer se 
rozešli domů.
 Zúčastnilo se celkem 20 dětí z Kroužku mladých přátel mysli-
vosti a ochrany přírody MSOH Rokytnice v O. h., doprovod zajis-
tilo 12 myslivců.
   Děkujeme všem myslivcům za spolupráci. 

L. Hamáčková a L. Skalický

Za ZŠ L. Hamáčková
Foto: R. Zakopal, L. Hamáčková



MŠ Rokytnice
VŠECHNY BARVY 

PODZIMU, CHCI 

SI SCHOVAT

NA ZIMU
 Děti z naší školičky tráví hod-
ně času venku na zahradě, na  
louce i v lese. Naše hory jsou 
krásné v každé roční době, 
dokonce i za podzimních mlh 
a jarních plískanic. Ale snad 
nejkrásnější období je barevný 
podzim. Co plodů, barev a nád-
herných květin příroda nabízí. 
Již jsme s dětmi poznávaly jabl-
ka a výrobky z nich při „Jablíč-
kování“. 
 A potom děti neodolaly krá-
se květin a daly se do vyrábění 
podzimních květinových vazeb. 
Rodiče pomohli se zajištěním 
materiálu, paní učitelka Horská 
vytvořila překrásnou atmosféru 
a děti se daly do tvoření. Výsled-
kem byla neuvěřitelná krása. 
Aby příjemný prožitek nezůstal pouze mezi zdmi naší školky, tak 
jsme pozvali starší kamarády ze školy. Potom přišli i naši senioři, ma-
minky a přátelé školy. Všichni měli možnost vybrat nejpovedenější 
vazby. A to byla těžká volba! Celkem jich hodnotilo 97. Právě teď  
vyrábí děti pavoučí sítě pro ten nejkrásnější a nejbarevnější  
podzim v našich Orlických horách.

Vaše školička (Gall.)

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE

1. Náchod
2. Meziměstí
3. Vižnov

draci létali
nad bartošovicemi

V sobotu 12. října létali nad Bartošovicemi draci. Nebyly to 
dvou - až několikahlavé saně, ale draci z papíru a jiného podobného 
materiálu, ve formě draků, orlů a jiných fantazií.  Slétlo se jich 
celkem 28. Vznášeli se vysoko k obloze, někteří se vzápětí ladně 
snášeli k zemi. A někteří k sobě cítili takovou vzájemnou náklon-
nost, že se jim vodicí provázky do sebe zamotávaly. 

Základní škola speciální v Bartošovicích, jejímž zřizovatelem 
a provozovatelem je Sdružení Neratov, jako každý rok uspořádala 
Drakiádu v lyžařském areálu Nella. Počasí bylo přímo ukázkové, 
i vítr byl příznivý. A nálada výtečná. 

Přijela také skupina motorkářů a program zpestřila nabídkou pro 
děti, které bohatě využily možnost svezení na tříkolové motorce. 

Každý majitel draka dostal od pořadatelů odměnu. Vyhodnocení 
a závěr tradiční: setkání a opékání buřtů na školní zahradě.

Petr Zámečník

Městské informační a kulturní středisko Rokytnice v O. h.
Vás srdečně zve na burzičku starších i nových knih a časopisů

KNIHY ZE SKŘÍNĚ
od 7.11.do 3.12.2019

Koná se vždy v úterý a ve čtvrtek od 13 do 17 hodin 
v 1. patře v Domě služeb na náměstí.

Veškeré informace v městské knihovně.



Centrum slezského
norika v Pěčíně

V polovině září členové i nečlenové pomocí koňské energie  
vykopali společně vsazené brambory, bez vlivu chemických 
ochran proti škůdcům a bez strojených hnojiv, šetrně vsazené 
do šetrně obdělané půdy. Výsledkem byla přiměřená úroda pro 
všechny v kvalitě lidově řečeno „bijo“ (bio), i s vlivem přiroze-
ných škůdců, ale hlavním výsledkem byla na slunci a horském 
vzduchu sdílená sranda napříč generacemi a bramboráky z úrody 
přímo z „bramborového baru“ u pole.

Další společná zábava měla termín 28. září, kdy pojedenácté  
begatrekkingová výprava (pěší a jízdmo výprava s chladnokrev-
nými koňmi) absolvovala Expedici Zakletý. Původní cíl na vrchu 
Zakletém ustoupil rozrůstajícím se rodinám o malé cestovatele 
a přání časnějšího návratu. Výprava s 41 cestovateli všeho věku 
(0-75 let) a čtyřmi vozy cestovními a zásobovacím přes lesy 
a hradiště Suchá doputovala přes Pěčín a Kněžství do utajené-

ho cíle – Muzeum starých strojů a technologií v Žamberku, kde 
malým i velkým klukům zaplesalo srdce a ženám se rozzářily oči 
informací, že oběd bude připraven na zásobovacím voze. I s ká-
vou a drinkem. Cestou bylo několik čůracích zastávek, ze kterých 
se na Suché staly rozsáhlé zastávky sbírací – pro velké množství 
hub hrozila ztráta dětí v lese. Přesto výprava i s drobnými pře-
háňkami deště dorazila na základnu v Pěčíně šťastně a až vy-
kládku vozů a stájování koní zkropila vydatná podzimní bouřka. 
Nevadí, závěrečné grilování bylo už pod střechou. Soudržnost 
a vtip se výpravy držely až do konce, až z toho děti nemohly 
dlouho usnout .

   Obě aktivity jsou zaznamenané unikátně z výšky z dronu  
a dokládají, jak je krajina našich Orlických hor krásná a že stojí 
za to o ni pečovat. A že stojí za to objevovat ji s kamarády. Zá-
věrem přetlumočím sdělení ze spolkového kalendáře, věty, které 
vyjadřují to, co podvědomě cítí každý z nás:

   „Už se nedají přivírat oči před tím, že kůň krajinu uzdravu-
je. Krajinu, ze které nám odchází voda. Kůň jde v krajině vodě  
naproti.“

Jindřiška Svobodová

 Fotbalový podzim se nachýlil ke svému konci. Na našich 
stránkách www.1fcrokytnice.cz naleznete všechny výsledky. 
V kategorii mužů se nám výsledkově dařilo. Podzim jsme za-
končili s jedinou porážkou a stali jsme se půlmistrem soutěže. 
Paradoxně při jediné porážce jsme předvedli jeden z nejlepších 
výkonů podzimu. Ve spolupráci s Unionem dokončujeme sou-
těže mládeže. U starších žáků jsme po prvních herních úspě-
ších upadli do útlumu jak výsledkového, tak herního. Mladší 
žáci a mladší přípravka mají výkonnostní výkyvy. Od půlky 
září do poloviny října také proběhla kategorie předpřípravek, 
jejichž výsledky se oficiálně neevidují. Této kategorii se dařilo 
nejlépe. Závěrem jen dodám, že se nám podařilo dokončit de-
molici starých kabin, zbývá okolí pořádně uklidit a s jarem se 
těšíme na kabiny nové.            P. Koukol

1. FC Rokytnice

Ve fotbalovém ročníku 2019 – 2020 máme spolupráci s TJ Baník Vamberk, 
 za který hrají naši hráči v kategorii:

l STARŠÍ ŽÁCI (DAHASL 1. Krajská liga žáků U15 – skupina B):
     Marek Soběslav, Pavel Divíšek, Rudolf Toman a Vojtěch Hostinský
l DOROST (Genext 2. Krajská liga dorostu U 19 – skupina B): Jakub Houser, 

Patrik Hagara, Jan Műller, Tomáš Rűcker, Radim Štěpánek, Daniel Koniček, 
Jiří Soběslav

Za FC Spartak Rychnov nad Kněžnou hrají v kategorii: 
l MLADŠÍ ŽÁCI: Pavel Helásek a Michal Mareš
l DOROST (Premier Steel 1. Krajská liga dorostu U19): Miroslav Rűcker

NAŠI HRÁČI V JINÝCH TÝMECH



V překrásné podzimní neděli 20. října mohli milovníci historie, 
dospělí i malí, zkusit na vlastní kůži, jaké je být archeologem nebo 
si zažít kousek ze života našich pra pra pra předků.

Stačilo zajít do Muzea Sýpka a zde již bylo vše připraveno. Tak 
například hrob skrčence, kterého jste si mohli vlastnoručně vy-
hrabat ze zeminy a se štětečkem v ruce zjistit, o koho šlo a jaké 
poklady se v jeho hrobě daly nalézt. Vyhrabávaly se střepy nádob, 
chutnaly se placky pečené na kameni, kaše ochucená sušenými  
plody či svařená vína s kořením a medem (mimochodem výbor-
ná!!!). Šéf muzea Tomáš Zelenka předváděl starověkým způso-
bem obrábění dřevěných výrobků a nádob. 

Program byl doplněn zajímavými filmy o archeologických pra-
cích a nálezech v našem regionu od archeologického oddělení Mu-
zea Orlických hor. 

Jako návštěvník s dítětem bych moc ráda ocenila práci všech 
zaměstnanců muzea, kteří s plným nasazením a zapálením pro věc 
trpělivě vše předváděli, vařili a hlavně dokázali zaujmout všechny 
přítomné děti. Ty si tento den náležitě užily, my rodiče rovněž, 
a za to patří všem pořadatelům akce veliký dík.         vj

Den archeologie na Sýpce

Dne 16. října 2019 jsme si při-
pomněli výročí 129 let od úmrtí 
hraběte Josefa von Nostitz–Ri-
eneck (2.12.1821 – 16.10.1890, 
Josef byl také jeho děd, proto jej 
označujeme jako II.) 

Josef II. Nostitz–Rieneck 
převzal panství pouze rok 
po svém otci Johannovi v roce 
1850 a vzorně se o ně staral 
až do své smrti. Se svou man-
želkou Ernestinou mimo jiné 
obnovili kapli sv. Anny v Ro-
kytnici a nechali opravit kapli  
sv. Anny a sv. Jáchyma na Anen-

ském vrchu. Josef zemřel  
16. října 1890 na svém dalším 
panství v Plané u Mariánských 
Lázní a do rodinné hrobky 
v Rokytnici v Orlických horách 
byl uložen 21. října 1890 jako 
poslední z pohřbených - svého 
syna Johanna Nepomuka přežil 
o 17 let. Josefova žena Ernesti-
na bohužel zemřela po porodu 
druhé dcery a znovu se neože-
nil, dalších synů nemaje. Jeho 
skonem tedy roku 1890 vymírá 
po meči také rokytnická linie 
rodu Nostitz. 

Nostická hrobka pod pres-
bytářem zámeckého kostela 
Nejsvětější Trojice (Římsko-
katolická farnost Rokytnice 
v Orlických horách) dlouho-
době bojuje s vlhkostí. Kromě 
toho je její základová zeď na-
rušena vybudováním nového 
vstupu s přístavbou vnějšího 
schodiště v první polovině  
19. století. Před celkovou 
rekonstrukcí spojenou s od-
vlhčením byla zahájena do-
kumentace původního stavu 
hrobky vedená archeologem 

dr. B. Dragounem (arche-
ologické oddělení MGOH 
ve spolupráci s Archeolo-
gickým centrem Olomouc). 
Pro vytvoření digitální kopie 
hrobky i vnitřního vybavení 
využil tým jihočeského geo-
fyzika J. Šindeláře (GEO-CZ) 
kombinaci laserového měření, 
stereofotogrammetrie a meto-
dy obrazové korelace. Jedná 
se o unikátní projekt, který 
umožní i generacím po nás se 
do hrobky „podívat“ a zkou-
mat ji. Velkou pozornost vě-
novali odborníci bohatě zdo-
bené kovové rakvi hraběte 
Josefa II. Nostitz–Rieneck, 
která je krásnou ukázkou fu-
nerální kultury 2. poloviny  
19. století. Její 3D model vidí-
te na snímku, video s celkovou 
vizualizací naleznete na Face-
booku MGOH. Na financová-
ní se podílí Muzeum a galerie 
Orlických hor v Rychnově 
nad Kněžnou (MGOH), Villa 
Nova Uhřínov a Město Ro-
kytnice v O.h. Chtěli bychom 
touto cestou poděkovat všem, 
kteří s přípravou akce pomá-
hali.

kolektiv autorů

Minulost pro budoucnost

q Rakev Josefa II. ve 3D



Výjezdy rokytnických hasičů
Statistika výjezdů rokytnických hasičů z konce léta a začátku 

podzimu obsahuje osm zápisů.

8.8. krátce po půlnoci narušil klidný spánek členů výjezdové 
jednotky poplach, který jim operační středisko vyhlásilo kvůli do-
pravní nehodě u obce Zdobnice, kde měl být ve vozidle zaklíněn 
řidič. Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že je zde již nasazeno do-
statečné mnéství techniky i hasičů. Po rozhodnutí velitele zásahu 
rokytnická jednotka nezasahovala a z místa odjela.

28.8. krátce po půl čtvrté odpoledne byli hasiči vysláni na Síd-
liště 1. máje v Rokytnici k ženě se zástavou srdce. Na místě se 
již nacházela hlídka Policie České republiky a další dva členové 
výjezdové jednotky. Byla zahájena nepřímá srdeční masáž a při-
pojen automatický externí defibrilátor. V boji o život ženy pak po-
kračovala posádka zdravotnické záchranné služby. Nakonec nebyl 
úspěšný a žena zemřela.

29.8. devět minut před osmou hodinou večer hasiče čekalo to, 
podle čeho jsou pojmenovaní, to jest hašení požáru v obci Zdobni-
ce. Kvůli neupřesnění příjezdové komunikace k požáru se hasičská 
cisterna musela otáčet na místě vzdáleném asi 400 metrů. Několik 
hasičů se proto vydalo k ohni pěšky a dorazili na místo jako prv-

ní. Zjistilo se, že hoří dřevěný přístřešek. Ve spolupráci s hasiči 
z Deštného byly nataženy dva útočné proudy a oheň zlikvidován. 
Po zadokumentování následků požáru byla konstrukce rozebrána. 
Zasahovali zde i profesionální hasiči z Rychnova nad Kněžnou. 

4.9. ve tři čtvrtě na osm ráno vyjelo pět členů jednotky s vozi-
dlem Praga V3S do Pěčína k železničnímu tunelu, kde se zúčastni-
li taktického cvičení. Námětem byl zásah v nepřístupném terénu. 
Hasiči si procvičili transport veškerého vybavení v prudkém kopci 
a stavěla se i lanovka, která by sloužila k transportu zraněných 
z místa. Zhodnocení taktického cvičení proběhlo na rokytnickém 
nádraží, kde také železniční hasiči předvedli kolejový vozík pro 
transport zraněných osob nebo materiálu.

2.10. chvíli před jedenáctou hodinou dopolední jednotka vyjela 
do Říček k vyvrácenému stromu, který byl opřený o jiný strom 
a hrozil pádem. Samozřejmě nezbylo nic jiného než se převtělit 
do role dřevařů a strom rozřezat.

5.10. nedlouho po půl druhé odpoledne byla pomoc hasičů za-
potřebí v Bartošovicích, kde na vozovku vytekl olej z proražené 
olejové vany osobního automobilu. Ve večerních hodinách pak 
jednotka vyjížděla znovu tentokrát k odstranění stromu z komuni-
kace před Zemskou bránou.    

 
JKO

 
 

7. ROČNÍK 

 
 
 

            Srdečně Vás zveme na 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

  

   O NEJLEPŠÍ BRAMBOROVÝ SALÁT,      
  JABLEČNÝ ZÁVIN A UTOPENCE 

16. 11. 2019 od 19 hodin 
ve školní jídelně v Rokytnici v O.h. 

 Jednoduchá pravidla: 
 

- příjem soutěžních vzorků od 17 do 18 hodin 
- závin min. 80 cm, bramborový salát min. 2 kg, utopenci 1,5 kg pevného podílu, naložte si je   
  podle svého receptu, soutěžní vzorek přineste nakrájený na kolečka cca 1cm, nad váhu  
  utopenců je možné přidat i jakýkoliv doplněk (cibule, feferonky, zelí atd.) 
- hodnocena každá kategorie zvlášť  
- věcné ceny pro všechny soutěžící, čtvrté až šesté místo navíc kuchařské zástěry a pro první  
   tři umístěné pohár, oceníme kreativitu kuchtíků! 
- účastnit se můžete v jedné, dvou i všech třech kategoriích 
 

Host: 
 

- profesionální kuchař a provozní hotelu, každý z jiného gastronomického zařízení 
jako odborná porota – vlastní samostatné hodnocení soutěžních vzorků 

 

Doprovodný program: 
 

- povídání o mezinárodní gastronomii a současných trendech ve vaření 
- po vyhlášení výsledků volná zábava 

Občerstvení zajištěno 
 

Podrobnější informace pro soutěžící na e-mailu: jídelna@zs.rokytnice.cz. 
Těšíme se na viděnou! 

 

KUCHTÍCI A KUCHAŘINKY! 
 

 Od uzavření zubní ordinace v Rokytnici proběhlo z mé  
strany již několik pokusů, jež měly v ideálním případě vést 
k rozvíření debaty a realizaci kroků, které by mohly směřovat 
k zajištění stomatologické péče pro občany nejen Rokytnice, 
ale i Orlických hor, nejlépe přímo v Rokytnici.

 Při nynějším pokusu o upozornění na nedostupnost  
zubní péče se zdá jistý posun. Proběhla komunikace mezi mnou  
a Ministerstvem zdravotnictví - ředitelem Odboru zdravotní 
péče i ředitelkou Odboru dohledu nad zdravotními pojišťovna-
mi, kde z jejich vyjádření plyne určitý posun. Hlavním hráčem 
jsou však zdravotní pojišťovny, které jsou zodpovědné za do-
stupnost zdravotní péče, což potvrdili i výše uvedení, a ve stej-
ném duchu se v komunikaci vyjádřil i prezident České stoma-
tologické komory doc. Šmucler. 

 Komunikaci a z ní plynoucí informace mají dále k dispozici 
na regionální pobočce VZP, v obci Orlické Záhoří – jich se ne-
dostupnost týká v největším rozsahu, i zástupci našeho města, 
kteří se již na jednání Rady města těmito podklady zabývali.
 Věřím, že má snaha přispěje ke zlepšení dostupnosti... 

 Nicméně nevyřeším vše sám; zajímalo by mne, kolik z Vás 
se obrátilo na zdravotní pojišťovny s dotazem na jméno kon-
krétního zubního lékaře, který Vás ošetří v dojezdové vzdále-
nosti dle Nařízení vlády, jak bylo uvedeno v Horském kurýru 
v říjnu 2018?

MUDr. Vošvrda

Informace ohledně stavu
věcí v záležitosti zubního

lékaře v Rokytnici



 

 
 

KULTURNÍ AKCE 
V ROKYTNICI V O.H. 

 
 
 

  15.11. Připomenutí 30. výročí 
           Sametové revoluce 

 16.11. Rokytnické kuchtění 

 30.11. Vítání adventu v Sýpce 

   6.12. Velká mikulášská 

   7.12. Vánoční jarmark u Sýpky 

 11.12. Česko zpívá koledy 
a Adventní koncert 

 17.12. Živý betlém  
              u Mateřské školy 
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